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عبدالملکی در جلسه ستاد جهش سرمایه گذاری و صادرات مناطق آزاد در جزیره کیش : 

    اقتصاد کیش -      حجت الله عبدالملکی 
مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی 
مناطق آزاد  در دومین جلسه ستاد جهش 
سرمایه گذاری و صادرات مناطق آزاد و  

ویژه اقتصادی که در جزیره کیش برگزارشد 
، با انتقاد از خالی ماندن ظرفیت 70 درصدی 
اراضی کیش گفت: هرچه زودتر کیش را 

تمام کنید و این اراضی را بسازید.

جزیره کیش را زود تمام کنید!

به گزارش اقتصاد  کیش، حجت اله عبدالملکی با بیان این 
که  معنی نمی دهد این اراضی بایر و بیابان باشد گفت:  از 
همه ظرفیت های موجود اراضی کیش برای اجراء طرح ها 
و پروژه های جدید استفاده شود. وی د خصوص تقویت 
حوزه تولید و صادرات کیش گفت : هر فعال اقتصادی و 
تجاری از سراسر دنیا که قصد خرید کالای ایرانی دارد، می 
تواند با سفر به جزیره کیش علاوه بر بهره مندی از جاذبه 
های گردشــگری؛ کالای مورد نیاز خود را که مربوط به 
هر کدام از استان های کشور است از این منطقه تهیه کند.

وی  بــا اشــاره به برخی از اتفاقــات بین المللی از قبیل 
"شانگهای، اوراسیا، کشورهای افریقایی و..." که زمینه 
ساز ایجاد دروازه های اقتصادی جدید شده است، گفت: 
با تمرکز بر یکی از دســتاوردهای اصلی دوره مدیریت 
جدید ســازمان منطقه آزاد کیش هر نمایشگاهی که در 
ایران با محوریت صادرات کالا و خدمات در حوزه دانش 
بنیان، فنی مهندسی و پزشکی برگزار می شود این منطقه 

می تواند نقش موثری را در این حوزه ها ایفا کند.
مشــاور رئیس جمهــور طرح ســه گانــه راهبردی 
"گردشگری، آی سی تی و خدمات بانکی و مالی"  ارائه 
شده از سوی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش را مثبت 
ارزیابی کرد و گفت: با فعال شدن پروژه های این سه حوزه 
و تامین زیرساخت ها، احداث هتل، مجموعه های دانش 

بنیان، استقرار شعب بانک های خارجی می توان تحولات 
بزرگی در حوزه های مختلف این منطقه ایجاد کرد.

حجت اله عبدالملکی بهره گیری از ابزارهای مهندسی 
مالی، امکانــات و مراکز موجود در کیش را که می توان 
جذابیت های شایان توجهی را ایجاد کرد؛ این منطقه به 

پاتوق میلیون ها نفر از سراسر دنیا مبدل خواهد شد.
عبدالملکی، اظهار داشت: این منطقه باید هاب اینترنت 
آزاد و با ســرعت باشد و با کوتاه سازی و تسهیل فرایند 
برواکراسی و مانع زدایی در مسیر پیشرفت و توسعه این 

منطقه حرکت کرد.
وی با تاکید بر لزوم اهمیت توسعه زیرساخت های آب 
و برق و تدوین برنامه 20 ساله و اجرایی شدن طرح های 
توسعه و جهش ســرمایه گذاری، افزود: ضمن تدوین 
برنامه 20 ســاله باید برنامه 5 ســال آینده در زمینه تامین 

انرژی مورد نیاز نیز پیش بینی و اجرایی شود.
مشاور رئیس جمهور در سخنان خود با تاکید بر اهمیت 
پیگیــری حکمرانی زمینی، از ســاماندهی50 موضوع 
در 28 کارگروه و 3 ســتاد ویــژه در مناطق آزاد، خبر داد 
و بیان داشــت: حضور فعال نماینــدگان مناطق آزاد در 
کارگروه های تشــکیل شده با هدف هم اندیشی و ارائه 

راه کارها؛ زمینه ساز حل مشکلات موجود خواهد شد.
حجت اله عبدالملکی در خصوص نقش مهم مناطق آزاد 

در رونق اقتصادی کشور، گفت: ارز نیمایی که برای مناطق 
آزاد در نظر گرفته شده است چندین برابر ارز اختصاص 
یافته ارز آور بودند و برای نخستن بار تراز تجاری اینتت 

مناطق مثبت شده است.
عبدالملکی در رابطه با اهمیت موضوع پروازها به مقصد 
جزیره کیش و مذاکراتی با وزارت راه و شهرسازی برای 
نظام حقوقی حاکم بــر پروازها و فروش بلیت، گفت: 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش مذاکراتی گسترده ای 
را با شرکت های هواپیمایی آغاز کردند تا پروازها به سمت 

جزیره افزایش یابد.
وی، افزود: چندین شــرکت هواپیمایی تصمیم گرفتند 
پایگاه اصلی را به عنوان محل میزبانی خود جزیره کیش 
انتخاب کنند که این خبر مسرت بخشی در زمینه رونق 
گردشــگری است و ســازمان نیز ضمن حمایت از این 

شرکت ها زیرساخت های مناسبی را فراهم می کنند.
حجت الله عبدالملکی با بیان این که مدیریت قیمت بلیت 
هم برای گردشگران از اهمیت ویژه ای برخوردار است، 
افزود: نرخ بلیت ها باید به نحوی باشد که از نظر اقتصادی 
صرفه لازم را برای گردشگران جهت سفر به این منطقه 

را داشته باشد.
عبدالملکی با اشــاره به آماده ســازی 106 بسته سرمایه 
گذاری جزیره کیش، اظهار داشت: این بسته های سرمایه 
گذاری به نحو شایسته در نمایشگاه های مختلف به فعالان 
اقتصادی معرفی می شود و در نمایشگاه مشهد نیز 120 

هزار میلیارد تومان تفاهم نامه همکاری به امضا رسید.

جزیره کیش در هفته گذشــته ایام پرخبری را پشــت سرگذاشت.از صدور حکم 
مشاورو مدیرکلی روابط عمومی و امور بین الملل برای یکی از چهره های شاخص 
وابســته به جبهه پایداری  تا برگزاری دومین جلسه ستاد جهش سرمایه گذاری و 
صادرات مناطق آزاد وویژه اقتصادی در سه شنبه 10 مردادماه و اولین نشست مدیران 
عامل ادوار گذشته سازمان منطقه آزاد کیش از بدو انقلاب به بعد در چهارشنبه 11 
مردادماه در دفتر سازمان در تهران، بازتاب های وسیع و گسترده ای به ویژه در فضای 
مجازی ورسانه ای کشور داشت. هدف این یادداشت پرداختن به دو نشستی است 

که بسیار حائز اهمیت بود. 
ارائه برخی از آمارها در نشســت اول بــه ویژه اعلام آمادگی امارات متحده عربی 
برای سرمایه گذاری 100 میلیارد دلاری در مناطق آزاد و درخواست تسریع برای 
واگذاری زمین در جزیره کیش با این عبارت که " کیش را زود تمام کنید"،باعث 
بروز عکسالعمل های متفاوتی از سوی اهالی رسانه و فعالان فضای مجازی کشور 
شد.پیش  از این نیز عبدالملکی در نشست با فعالان اقتصادی خراسان رضوی اعلام 
کرده بود که نمایشگاه توانسته است 200 هزار میلیارد تومان حذب سرمایه به مناطق 
آزاد داشته باشد. همچنین اعلام شد با آغاز برنامه بهبود فضای کسب و کار خیلی زود 
رتبه کشور و مناطق آزاد از 127 در دنیا به رتبه 50 کشور اول دنیا به لحاظ شاخص 
ارزیابی مورد تائید بانک جهانی خواهد رسید. سابقه وپس زمینه اظهار نظرهای بحث 
برانگیز عبدالملکی در باره برخی از مسائل اقتصادی کشور پیش از تشکیل دولت 
سیزدهم وبعد از تشکیل دولت سیزدهم در دوره تصدی کوتاه مدت وزارت کار رفاه 
و تامین اجتماعی و اکنون در مقام دبیر شورای عالی مناطق آزاد، باعث شده است تا 

وی در فضای رسانه ای کشورحضور پررنگی داشته باشد. 
سخنرانی دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری صنعتی در نشست کیش آن چنان ابعاد 
گسترده ای رسانه ای یافت که ، مدیرروابط عمومی دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی راوادار کرد بدون ذکر عنوان رسمی اداری ، به 
پاسخ گویی بپردازد. مجید رفیعی در توئیت خود ضمن تائید خبر سرمایه گذاری 100 
میلیارد دلاری امارات متحده عربی در مناطق آزاد، تشکیک درادعای عبدالملکی را 

طراحی جریان رسانه ای نامیده که آنها را" دوستداران برجام " خواند.
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد در نشست ستاد جهش سرمایه گذاری و صادرات 
مناطق آزاد وویژه اقتصادی ،خواســتار شتاب دهی واگذاری زمین برای آنچه وی 
ســاخت 70 درصدی زمین های باقی مانده جزیره کیش نامید، شــد. این مطالبه 
عبدالملکی از مدیرعامل ســازمان منطقه ای آزاد کیش نگرانی ها را در بین فعالان 

اقتصادی و ساکنان جزیره به همراه داشت.
برگزاری اولین نشست مدیران عامل ادوار گذشته سازمان منطقه آزاد کیش در 
دوره مسئولیت مدیرعامل فعلی ، اقدامی خلاقانه و مثبت بود. سیاست مدیرعامل 
جدید ســازمان در بهره مندی از تجارب و دانش مدیران پیشــین سازمان ، نور 
امیدی در دل دوستداران کیش تابید و سرمایه اجتماعی مناسب برای سازمان در 
دوره اخیر ببار آورد. متاسفانه بازتاب رسانه ای این نشست زیر بار انبوه ای از 
اخبار رسانه ای که در مورد سخنان عبدالملکی در ستاد جهش سرمایه گذاری 
و صادرات شکل گرفت، از دایره دید رسانه های ملی و منطقه ای دور ماند وآن 
چنان مورد توجه رســانه ها قرار نگرفت.اگرچه این موضوع به هیچ عنوان از 

ارزش های این اقدام نمی کاهد.
به باور نگارنده حلقه مشترک هردو نشست اشاره به طرح جامع و طرح بازنگری 
طرح جامع کیش است. بی شک شتاب حرکت توسعه ای جزیره کیش خواست 
ملی و منطقه ای است.البته آن چه می تواند حرکت شتاب بخش توسعه ای جزیره 
را هدایت و راهبری کند، توجه به اسناد و برنامه های مکتوب سازمان است که نماد 

اصلی آن "طرح جامع و طرح بازنگری شده طرح جامع " است. 
جزیره کیش همچنان خاطره آزاردهنده سیاست های مدیریتی دوره دبیر سابق سعید 
محمد را فراموش نکرده است. دوره ای که با عناوینی برآمده از فضای نظامی گری 
وسیاست زده، تفکیک نادرستی بین مدیران عملیاتی و غیر عملیاتی)بخوانید مدیران 
باورمند به حرکت براساس برنامه( و اتهام حاکمیت نگاه نئولیبرالیستی در مناطق 
آزاد را با خود به همراه داشت.ستون خیمه این شکاف وآن  اتهام  نسنجیده و آزار 
دهنده ، برآمده از سیاست های سعید محمد، نادیده گرفتن اسناد توسعه و برنامه ای 

مناطق آزاد بود.
به نظر می رسد بهره مندی از اسناد مطالعاتی و مصوب توسعه ای این ظرفیت را دارد 
که مانع شکل گیری فضای هیجانی ، احساسی وسیاسی در مناطق آزاد شود. فضای که 
در چندروز اخیربازتاب رسانه ای گسترده را بدنبال داشت. شتاب بخشی به حرکت 
توســعه ای در منطقه آزاد کیش بدون محوریت طرح جامع و طرح بازنگری شده 
طرح جامع نمی تواند یک اقدام توسعه ای باشد.سخنانی از این دست که " کیش 

را زود تمام کنید" ، بیان احساسی و هیجانی است که نیاز به کنترل و مراقبت دارد.
 مدیران عامل مناطق آزاد مجری سیاست ها و برنامه های ابلاغی طرح جامع هر منطقه 
هستند. اگرمنویات دبیران شورای عالی مناطق آزاد با عیار ابلاغ های طرح های جامع، 
تفصیلی،موضوعی و موضعی سنجیده شوند، امکان کنترل سیاست ها ، راهبردها و 

اقدام ها را فراهم می آورند.
 براساس اخباری که از نشست مدیران عامل ادوار گذشته منطقه آزاد کیش منتشر 
شده است، یکی از مطالبات اصلی مدیران پیشین حرکت براساس ابلاغ های طرح 
جامع منطقه بوده است.کیش در طول حیات خود بعنوان منطقه آزاد همواره دارای 

طرح جامع بوده است. 
در دهه 50 اولین طرح جامع کیش توســط یک موسســه مشاوره امریکایی به نام 
مرکوری تهیه شد.براساس همین طرح و با بودجه عمومی ، فعالیت های عمرانی 
وزیرســاختی همانند احداث فرودگاه و بندرگاه و فضاهای اقامتی در جزیره آغاز 
شــد. طرح جامع مرکوری با این هدف تهیه شــد که جزیره کیش را به یک منطقه 
گردش گری اشرافی برای اقشار مرفه داخلی و مسافران ثروتمند خارجی با اولویت 
کشورهای اروپایی و امریکایی تبدیل کند. متناسب با همین هدف بود که فرودگاه 
جزیره به گونه ای طراحی و ساخته شد که امکان فرود هواپیماهای پهن پیکری مثل 

کنکورد را هم داشته باشد. 
پس از انقلاب اســلامی تا اواخر دهه1360 ، کیش از انحلال و تســویه تا اتخاذ 
رویکردهای متفاوت برای توسعه را تجربه کرد. در همین دهه که مقارن با آغاز جنگ 
تحمیلی است، رویکردها، اهداف، سیاست ها، راهبردها و برنامه ها متناسب با نوع 
نگاه مدیران وقت، بین منطقه ای با کارکرد تجاری، کارکرد صنعتی ، کارکرد گردش 

گری و کارکرد نظامی در نوسان بود. 
درابتــدای دهه 1370 با تصویــب قانون چگونگی مدیریت مناطق آزاد تجاری - 
صنعتی، فصل جدیدی از حیات مناطق آزاد در کشور آغاز شد. در آغاز این فصل 
به سفارش سازمان منطقه آزاد تجاری صنعتی که اکنون جایگزین شرکت عمران 
کیش شده بود ، مهندسان مشاور گنو براساس رویکرد تشکیل منطقه آزاد تجاری - 
صنعتی طرح جامع دوم جزیره کیش تهیه می شود. نکته حائز اهمیت در این فصل، 
پــای بندی کیش به رویکرد گردش گری بود. مدیران وقت جزیره با نگاهی دقیق 
به ماهیت صنعت بودن "گردش گری"  آن را بعنوان یکی از محورهای توســعه 
صنعتی کیش انتخاب کرده وبرهمین اساس به موازات تدوین طرح جامع دوم کیش 
سفارش تدوین طرح توسعه نوارسیاحتی کیش را برای تثبیت رویکرد گردش گری 

به مهندسان مشاور مناطق آزاد در سال 1373 دادند.
در مســیر توســعه برنامه ریزی شــده جزیره و رفع نواقص طرح های پیشین، در 
تابستان 1383اجرای پروژه طرح جامع جدید با رویکرد تثبیت صنعت گردش گری 
بعنوان محور اصلی توسعه کیش با مشاور بین المللی دریز اند زومر اینترنشنال نهایی 
شد.مدیران وقت جزیره با تیزبینی ، دوراندیشی وآینده نگری چند ابتکاردر تدوین 

طرح جامع چهارم به خرج دادند.

نقش مدیرعامل 
کیش در تقویت 
عقلانیت مدیریتی

دکتر سعید پورعلی
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روز ســه شــنبه هفته گذشته یک روز پیش از اعلام تعطیلات پایان هفته گذشته   
نشســتی با موضوع جلسه ستاد جهش سرمایه گذاری وصادرات مناطق آزاد با 
حضور حجت الله عبدالملکی مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد 
ساعت 9/15 صبح در محل مرکز همایش های بین المللی کیش برگزار شد. این 
موضوع دقیقا راس ساعت 7/53 دقیقه  توسط سازمان منطقه آزاد کیش از طریق 
یکی از گروههای مجازی جهت آگاهی رسانه ها و خبرنگاران اطلاع رسانی شد. 

یعنی چیزی حدود یک ساعت و بیست دقیقه قبل!
البته این موضوع  تازگی ندارد و مدتهاست عمده اطلاع رسانی ها به همین شکل 
صورت می گیرد . یعنی بدون توجه به  در نظر گرفتن شرایط ، موقعیت و مشکلات 
رسانه و خبرنگار، گوئی خبرنگار و رسانه همیشه در حالت اورژانس و آماده باش 
است برای دریافت پیامک حضور در فلان جلسه و نشست ومراسم و هیچ کار از 

پیش برنامه ریزی شده ای ندارد و سریعا باید بشتابد برای پوشش خبری! 
ســوال این است نشستی که قرار است با حضور مشاورمحترم  رئیس جمهور و 
عالی ترین مقام مناطق آزاد برگزار شــود آیا برنامه ریزی از قبل نداشــته است  تا 

بموقع اطلاع رسانی شود و از آن بهتر استفاده شود؟
آیا آقای دبیر بدون برنامه از پیش  تعیین شــده ،  شــب قبلش اطلاع داده اند فردا 
صبح عازم جزیره کیش هســتند  که صبح به خبرنگاران اطلاع رسانی  می شود  

یک ساعت بعد مرکز همایش ها باشند؟!
درســت اســت خبرنگار همیشه برای پوشش خبری و شــکار رویدادها  باید 
آماده باش باشــد ولی کســانی که با کار  این حوزه در جزیره آشــنایی  دارند با 
مشــکلات جزیره بویژه برای رســانه هایی که انتشار روزانه مکتوب دارند و در 
جریان ســختی کار آن هستند می دانند این کار برنامه ریزی از پیش برای توزیع 
نیرو  نیاز دارد تا همه کارها بموقع و درست انجام شود که امیدواریم این موضوع 
مهم مورد توجه قرار گیرد. ضمن اینکه رسانه نمی تواند مخاطبان خود را از آگاهی 

از چنین رویداد مهمی محروم نگه دارد و به پوشش آن نپردازد.
جدا از موضوع پوشــش خبری این نشســت  ، که با حضورحداقلی و  ضعیف 
رســانه ها همراه بود با توجه به موضوع نشســت )ستاد جهش سرمایه گذاری 
وصادرات مناطق آزاد(  بنظر میرســید مخاطبین اصلی نشســت یعنی فعالین 
اقتصادی و ســرمایه گذاران  کیش نیز در این نشســت حضور کمرنگی داشتند 

که مجموعا حاکی از اطلاع رسانی و برنامه ریزی ضعیف برای این برنامه بود. 

نقد روز...

خبرنگار، اورژانس

اقتصاد کیش -  مدیرعامل جامعه  بازاریان و بازرگانان کیش با اشــاره به حذف 
پروازهــای چارتری گفت: حذف پروازهای چارتری یک تراژدی غم انگیز برای 
مناطق گردشگری خواهد بود که امیدواریم مناطقی همچون کیش از این تصمیم 

مستثنی باشند.
»رحمان ســادات نجفی« در رابطه با نقش حــذف پروازهای چارتری بر صنعت 
گردشگری، اظهار کرد: حذف پروازهای چارتری در برخی مناطق همچون کیش، 

عملا گردشگران داخلی را به سمت سفرهای خارجی هدایت می کند.
وی افزود: اقتصاد جزیره کیش بر پایه گردشگری بنا شده و هرگونه تصمیمی که 
بر صنعت گردشــگری تاثیر منفی بگذارد،  قطع یقین اقتصاد این جزیره را دچار 

چالش هایی خواهد کرد.
مدیرعامل جامعه  بازاریان و بازرگانان کیش با بیان اینکه مشکلات و کمبود در ناوگان 
هواپیمایی کشور نیازمند یک تصمیم راهبردی است، اضافه کرد: تلاش های دولت 
در این راستا قابل تقدیر است اما نباید به دلیل گران فروشی چند سایت جعلی فروش 

بلیط هواپیما، تصمیم به حذف بلیط های چراتری کرد.
وی گفــت: با حذف پروازهای چارتری، ایرلاین ها دیگر رغبتی به پرواز به کیش 

نخواهند داشت.
»سادات نجفی« با اشاره به اینکه 85 درصد سرمایه گذاری در جزیره کیش توسط 
بخش خصوصی انجام شــده است، اظهار کرد: معقدیم که نظر بخش خصوصی 
نیز در برخی تصمیمات حاکمیتی باید لحاظ گردد؛ در همین راستا در تلاشیم تا با 
همکاری سازمان منطقه آزاد کیش و پیگیری موضوع، این جزیره را از تصمیم برای 

حذف پروازهای چارتری معاف کنیم.
وی با اشاره به اجرای برخی طرح های تشویقی برای تقویت سفرهای زمینی به جزیره 
کیش، بیان کرد: این طرح ها هرچند در جذب کردشگر نقش آفرینی خواهد کرد،  اما 

جبران کاهش پروازها به جزیره کیش ممکن نیست.

» جزیره کیش« از تصمیم برای حذف 
پروازهای چارتری مستثنی باشد

مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش:

اقتصاد کیش -  نخستین نشست هم اندیشی مدیران عامل ادوار گذشته منطقه آزاد 
کیش برگزار شد .

به گزارش  اقتصاد نخستین نشست هم اندیشی مدیران عامل ادوار گذشته منطقه 
آزاد کیش با حضور برخی از مدیران  عامل ســال های گذشــته سازمان منطقه آزاد 
کیش بمنظور  بررسی مسائل و مشکلات و جستجوی راههای توسعه  جزیره کیش 
چهارشــنبه گذشته در محل دفتر تهران سازمان منطقه آزاد کیش  با حضور رحیم 

سرهنگی مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش برگزارشد.
در این نشســت که 9 تن از مدیران  ســال های پیش حضور داشتند و 8 مدیر عامل  

غایب بودند  پیرامون مسائل مختلف جزیره کیش بحث و تبادل نظر شد.

برگزاری نشست هم اندیشی 
مدیران عامل ادوار گذشته کیش 

اقتصاد کیش -    مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش با 
تاکید بر جایگاه ویژه و استراتژیک جزیره که امن ترین 
منطقه برای سرمایه گذاری است، گفت: اطلاع رسانی 
موثر و گسترده در خصوص معرفی بسته های سرمایه 

گذاری کیش به نحو شایسته انجام شده است. 
به گزارش اقتصاد  کیش، رحیم ســرهنگی در دومین 
نشست ستاد جهش سرمایه گذاری و صادرات مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی از مذاکرات نتیجه بخشــی که در 
نمایشگاه مشهد با ســرمایه گذاران داخلی و خارجی 
انجام شده خبر داد و گفت : کمتر فعال اقتصادی هست 
که بســته های سرمایه گذاری این منطقه را نشناسد و 

برای اطمینان خاطر ســرمایه گذاران داخلی و خارجی 
بسترهای مناسبی را در این زمینه فراهم کردیم . 

ســرهنگی گفت : در نمایشگاه مشــهد مذاکراتی در 
خصوص جذب ســرمایه گذاران از دو منظر "کسب 
تجربه و نحوه گفتمان با فعالان اقتصادی" مورد توجه 
ویژه قرار گرفته و ضروری است بخش سرمایه گذاری 

این منطقه فعال تر از گذشته باشد. 
وی خاطر نشان کرد: ظرفیت های ارزشمندی در بدنه 
سازمان منطقه آزاد کیش با یک رویکرد راهبردی ایجاد 
شده و آماده پذیرش سرمایه گذاران از اقصی نقاط کشور 

هستیم. 

رییس هیات مدیره ســازمان منطقه آزاد کیش، اظهار 
داشت: عدم آگاهی برخی از سرمایه گذاران از بسته های 
ارایه شده در نمایشگاه های مختلف سبب سردرگمی 
آنان شده بود از این رو سراغ سرمایه گذاران رفته و وارد 
مذاکره شدیم که نمونه بارز آن می توان به سرمایه گذاران 

بزرگی از کشور عربستان اشاره کرد.
رحیم سرهنگی، بیان داشت: در این رویداد اقتصادی با 
۴0 سرمایه گذار وارد مذاکره شدیم و در مرحله نخست 
با شناســایی موانع پیش رو که یکی از آنها بروکراسی 
پیچیده اداری اســت نســبت به تســهیل این فرایند؛ 

برنامه های مدونی در دستور کار قرار گرفته است.
ســرهنگی افزود: با وجود پروازهــا که هر روز با یک 
دســتورالعمل و بخشنامه ممکن اســت از جذابیت 
گردشــگری کاسته شود با ارایه راه کارهای موثر برای 

ورود مسافر وارد بحث و گفتگو شدیم.
وی بر لزوم اهمیت سهولت کسب و کارها و شناسایی 

سرمایه گذاران واقعی اشاره کرد و
یاد آور شد: در حوزه شرکت های تولیدی و دانش بنیان 
به دنبال مزیت سرمایه گذاری هستیم تا جذابیت های 

لازم در این منطقه ایجاد شود.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش بــا بیان این که 
جذابیت سرمایه گذاری باید حفظ و مورد توجه ویژه 
قرار گیرد، اظهار داشت: بحث خصوصی سازی کیش 
ایر از جذابیت های سرمایه گذاری کیش بود به واسطه 
این که یکی از مبادی ورودی به کیش هوایی هســت و 
با مدیریت صحیح باید به کیشوندان و به خود سرمایه 

گذاران منطقه واگذار شود.  

آماده پذیرش سرمایه گذاران از اقصی نقاط کشور
 در جزیره کیش  هستیم

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش :

اقتصاد کیش -     سامر الخلیل وزیر اقتصاد و تجارت خارجی دولت جمهوری عربی 
ســوریه به همراه شــفیق دیوب سفیر ســوریه در ایران و هیات همراه با هدف توسعه 
همکاری های دوجانبه با حجت الله عبدالملکی مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی دیدار و گفتگو کردند. 
به گزارش  اقتصاد کیش  حجت الله عبدالملکی در این دیدار ضمن بیان اهمیت مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی در مباحث اقتصادی جمهوری اسلامی ایران، گفت: بیش از 30 درصد 

صادرات غیر نفتی و 70 درصد ترانزیت ایران از این مناطق صورت می گیرد.
عبدالملکی با بیان استقرار بیش از 2500 شرکت بزرگ و یکصد هزار واحد اقتصادی در 
این مناطق به تشریح رویکرد توسعه همکاری با کشورهای مختلف در حوزه مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی در دولت مردمی سیزدهم پرداخت و از مذاکره با 21 کشور برای ایجاد 

مناطق آزاد مشترک خبر داد.
وی با اشاره به تفاهم نامه منعقد شده بین وزرای اقتصاد دو کشور، منطقه آزاد ارس را که 
یکی از صنعتی ترین مناطق آزاد ایران است به عنوان مسئول پیگیری امور ایجاد منطقه آزاد 

مشترک با کشور سوریه معرفی کرد.
** ایجاد منطقه آزاد مشترک؛ یکی از اولویت های سوریه در همکاری با ایران است
وزیر اقتصاد و تجارت خارجی دولت جمهوری عربی سوریه نیز در این نشست ضمن 
بیان اهمیت این دیدار گفت: به طور قطع یکی از اولویت های ما در همکاری های تجاری 

و اقتصادی با ایران ایجاد منطقه آزاد مشترک است.
سامر الخلیل ضمن دعوت هیأت اقتصادی از مناطق آزاد جهت بازدید از ظرفیت های 
کشــور سوریه به استفاده از تجربه جمهوری اسلامی ایران در ایجاد مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی تأکید کرد.
وی اظهارداشت: در خصوص تعیین منطقه آزاد مشترک جلسات متعددی برگزار شده 
و سه منطقه بندر لاذقیه، بوکمال و حسیا به عنوان مناطق پیشنهادی برای ایجاد منطقه آزاد 

مشترک با ایران مطرح شده اند.
در ادامه این نشست مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس هم به عنوان مسئول امور پیگیری 
ایجاد منطقه آزاد مشترک با سوریه ضمن معرفی قابلیت های منطقه آزاد ارس و تجربه 
موفق این منطقه در راه اندازی شهرک های صنعتی، ابراز داشت که در این مأموریت جدید 
برای ایجاد منطقه آزاد مشــترک با همکاری طرف سوری تجربه موفق دیگری به ثبت 

خواهد رسید.

پیگیری ایجاد منطقه آزاد تجاری اقتصادی مشترک 
ایران و سوریه

در دیدار عبدالملکی و وزیر تجارت سوریه مطرح شد؛
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